
EgyEsülEti élEt

Az Országos Erdészeti Egyesület célja, 
hogy a nemzetközi kapcsolatok terén is 
építkezzen, melyre a találkozó meg szer-
ve zé se és a külföldi kollégák vendégül 
látása kiváló alkalmat nyújtott. Már két 
esztendővel korábban megfogalma zó-
dott, hogy az Egyesület ilyen irányú cél-
kitűzéseinek nagy lendületet adhatna 
egy nemzetközi civil erdészeti rendez-
vény Magyarországon.

A European Forestry Network nagy 
múltra tekint vissza, de az elmúlt évti-
zedben – kiemelten a koronavírus-jár-
vány időszakára tekintettel – nehezen 
vagy csak kisebb létszámban valósul-
tak meg az események. 

Több külföldi kollágával folytatott 
egyeztetés is arra sarkallt minket, hogy 
a 2023-ban Horvátországban tartott ta-
lál kozón az OEE meghívja a hálózat 
tagnemzeteit 2024 őszére, hazánkba. 

A rendezvény háttérmunkálatai és 
szervezési feladatai a 2024. év elejétől 
gyakorlatilag a találkozó zárónapjáig 
tartottak. Tekintettel arra, hogy sokan 
repülőgéppel érkeztek, a program alap-
vető tervezetét és a konferencia meg-
rendezésére szánt időszakot már 2024 
elején kitűztük. 

A találkozó első napja semmilyen 
más célt nem szolgált, mint a vendégek 
fogadását, a repülőtéri transzferek lebo-
nyolítását, illetve az ismerkedést, a régi 

és az új szakmai kapcsolatok kiépítését, 
felmelegítését, valamint egy kis pihenést 
a hosszú út után a vendégek részére. 

A találkozó bázisául, a szállás és az 
étkezések, illetve a hajnalig tartó szak-
mai és baráti beszélgetések helyszínéül 
a Pilisi Parkerdő Zrt. Gyarmatpusztai 
Vadászháza szolgált.

Az első teljes szakmai napon a társa-
ság az Ipoly Erdő  Zrt. vendége volt. A 
nagymarosi Duna-parton, rövid kö-
szöntő és az elmaradhatatlan csoport-
kép elkészülte után az erdőgazdaság 
munkatársai megmutatták a vendégek-
nek a Nagymarosi Erdészet területén 
fekvő, Szép-erdő elnevezésű, kocsány-
talan tölgyes alkotta örökerdőt, vala-
mint a mellette elterülő erdőtelepítést. 
A hazai erdőkezelés szélesebb körű 
bemutatása érdekében v ágá sos üzem-

módú erdőket is megtekintettünk a kö-
zeli Törökmezőn. 

A remek szervezésnek és óra mű-
pon tosságú kivitelezésnek köszönhető-
en a szakmai programot  késés nélkül 
sikerült lebonyolítani, így ebéd előtt a 
Királyréti Erdészet kezelésében lévő 
Várhegy-kilátóra is ellátogattunk. Itt jó 
lehetőség nyílt arra, hogy a hazai erdő-
gazdálkodók közjóléti tevékenységeit, 
az erdők felé támasztott társadalmi igé-
nyeket bemutassuk, külföldi szempon-
tokból is megvitassuk. A kiváló ebéd 
elfogyasztása után a királyréti kisvasút-
tal Paphegy állomásig közlekedtünk. 

Az egész program során kiemelt fi-
gyelmet fordítottunk arra, hogy a szak-
mai programok mellett a kulturális ér-
tékek bemutatására is lehetőség nyíl-
jon. Éppen ezért busszal visszaindultunk 
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Az Európai Erdészeti Hálózat Találkozója 
Magyarországon

Az Országos Erdészeti Egyesület szervezésében idén hazánk adott otthont az Európai Erdészeti Hálózat (European Forestry 
Network) éves találkozójának, melyet 2024. október 13. és 17. között rendeztünk meg. A rendezvényen 14 európai nemzet, 
jellemzően erdészeti civil szervezetek képviselői gyűltek össze. 

A találkozó meghívott résztvevői és a szervezők Nagymaroson

Terepi programon a börzsönyi Szép-erdőben



EgyEsülEti élEt

Vácra, ahol a „Memento mori” kiállítást 
tekintettük meg, majd egy rövid város-
nézés során a székesegyházba is elláto-
gattunk.

Mivel a litván kollégának tovább 
kellett utaznia, így az ő előadását 14-én 
este a vadászházban hallgattuk meg. 
Litvániában a közelmúltban összevon-
ták az állami erdőgazdaságokat, ami az 
ágazaton belül komoly vitákat szült. Az 
egyesületük ellenezte a „holdingosí-
tást”, ám ez a lobbitevékenység végül 
az egyesület számára kedvezőtlen vég-
eredménnyel zárult. Az állami erdészeti 
dolgozók utasítást kaptak arra, hogy 
lépjenek ki az egyesületből, különben 
elveszítik a munkájukat, így jelenleg az 
egyetem és a magánerdészek adják a 
tagságot. Természetesen jelenleg is 
azon dolgozik az új vezetés, hogy visz-
szaálljon a régi taglétszám. Mindeneset-

re tanulságos folyamatokat ismertetett 
ezzel kapcsolatban Pivoriunas úr, a lit-
ván egyesület képviselője.  

A találkozó második szakmai napján 
az erdőpedagógiai módszereken ala-
puló környezeti nevelés adta a köz-
ponti témakört. Ennek érdekében a Ba-
konyerdő Zrt. Balaton-felvidéki Erdé-
szeti Erdei Iskolájába látogattunk el, 
Balatoncsicsóra. 

A rendkívül színvonalas és tartalmas 
előadások mellett tematikus szemlélte-
tőeszközök segítségével mutattuk be a 
külföldi vendégeknek a hazai Minősí-
tett Erdészeti Erdei Iskolák hálózatá-
nak működését és a magyar erdőpeda-
gógia eredményeit. Bizton állítható, 
hogy ebben a témában a magyar erdé-
szeti ágazat az élmezőnybe tartozik 
nemzetközi összehasonlításban, ezt tá-

masztották alá vendégeink visszajelzé-
sei is. Számos olyan kezdeményezé-
sünk van – például az Erdei Vándor-
tábor Program, Iskolában az Erdő 
Program vagy éppen az Erdei Iránytű 
Program –, illetve olyan szemléltető-
eszközeink, amelyek láttán és hallatán 
a külföldi kollégákban rögtön az a 
gondolat merült fel, hogy ezt haza kell 
vinniük, otthon is igény lenne hason-
lókra. Az Országos Erdészeti Egyesület 
tisztában van azzal, hogy az ilyen és 
ehhez hasonló közönségkapcsolati, 
társadalmi események, helyszínek, lát-
nivalók mennyire fontosak.

A nap további részében kulturális 
programokon vettünk részt Tihanyban. 
A második este Johannes Wohlmacher 
előadását hallgattuk meg az Osztrák Er-
dészeti Egyesületről, mivel a záróna-
pon sajnos ő sem tudott részt venni. 

Előadásában kitért a jelenlegi fapiaci 
helyzet nehézségeire, amit hazánkban 
is mindannyian érezhetünk, valamint 
arra szólította fel a megjelenteket, hogy 
sokkal több, erősebb és sokrétűbb kö-
zös európai uniós erdészeti érdekérvé-
nyesítésre van szükség, mert egyelőre 
igen kevés ilyen jellegű tevékenység lé-
tezik, és ezek eredménye jóformán ele-
nyésző.

Az utolsó szakmai nap helyszíne az 
Erdészeti Infromációs Központ volt, 
ahol a megjelenteket Zambó Péter er-
dőkért és földügyekért felelős államtit-
kár köszöntötte. Ezt követően a meghí-
vott résztvevők bemutatták saját szerve-
zetüket és főbb projektjeiket, valamint 
magyar részről előadást tartott Csóka 
Péter és Szepesi András, akik az erdőket 
érintő nemzetközi folyamatokat mutat-

ták be, kiemelve az EU soros elnöksé-
gének ágazati aktualitásait is. 

A délelőtt és a kora délután folya-
mán összesen 12 előadást hallgattunk 
meg az egyes országok egyedi helyze-
téről, az ezzel kapcsolatos feladatokról, 
illetve néhányan kitértek arra, hogy óri-
ási szükség van az európai szintű ösz-
szefogásra, ha eredményesen akarjuk 
kezelni a jelen és a közeljövő szakmai 
kihívásait. 

A Wagner Károly Erdészeti Szak-
könyvtárat mint büszkeségünket termé-
szetesen bemutattuk, és este a budai 
várban egy rövid séta, majd vacsora és 
kulturális program zárta a rendezvényt.

A találkozó során természetesen a 
Európai Erdészeti Hálózat szakmai célja-
it is megvitattuk. Megállapodtunk ab-
ban, hogy tavasszal egy online szeminá-
rium keretében tematikus előadásokat 

rendezünk, és ezek meghívóját az OEE 
tagságához is időben eljuttatjuk, hogy 
aki szeretne, részt vehessen rajtuk.

A Hálózat több képviselő országgal 
és egyesülettel bővült az előző évi talál-
kozóhoz képest, ám még néhány jelen-
tős európai állam erdészeti érdekképvi-
seleti szervezete hiányzik. Célunk, hogy 
őket is elérjük és tagjaink között tudjuk, 
hogy minél eredményesebb munkát vé-
gezhessünk európai szinten.

A meghívott vendégek egyöntetűen 
elismeréssel nyilatkoztak az Országos 
Erdészeti Egyesület vendéglátásáról, 
örömüket fejezték ki, hogy ilyen szín-
vonalas rendezvény keretei között va-
lósulhatott meg idei találkozónk.
Kovács András, Hasulyó Péter/OEE

Fotók: Almási Dániel (1, 3, 4),  
Elmer Tamás (2)/OEE
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Terepi programon a börzsönyi Szép-erdőben

A Balatonfelvidéki szakmai napon kiemelt szerepet kapott az 
erdőpedagógia

A találkozó zárónapján mindenki bemutatta az általa képviselt 
nemzetet, szervezetet




